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DANAS PREZENTACIJA NA TEMU NASILJA NAD ŽENAMA

Akademska zajednica Prav-
nog fakulteta Univerziteta Crne 
Gore treba da iskaže jasan stav 
po pitanju slučaja navodnog pla-
giranja specijalističkog rada stu-
denta od strane profesorice Prav-
nog fakulteta Bojane Lakićević-
Đuranović, kazao je Dnevnim 
novinama profesor Prirodno-
matematičkog fakulteta neka-
dašnji predsjednik naučnog od-
bora UCG Vladimir Pešić.

Podsjećamo, prema tvrdnja-
ma NVO Centar za građansko 
obrazovanje (CGO) profesorica 
Lakićević-Đuranović je u decem-
bru 2018. godine u stručnom ča-
sopisu Pravni život, tematski broj 
12 Pravo i zapovest razuma, obja-
vila rad „Uloga i značaj 
Suda pravde Evrop-
ske unije u stvara-
nju, tumačenju i 
primjeni prava – 
primjeri iz prak-
se“, a on je, kako 
su istakli, iden-
tičan sa radom 
studenta Đorđija 
Drinčića. Lakiće-
vić-Đuranović, ka-
ko su naveli, Drinči-
ću je bila mentorka 
za specijalistički rad 
pod nazivom „Ulo-
ga i značaj Suda 
pravde u stva-
ranju, tu-
mače-
nju 
i 

primjeni prava EU“, koji je odbra-
nio u junu 2018. godine na Prav-
nom fakultetu UCG.

Međutim, Pešić tvrdi da u 
ovom slučaju nije riječ o nauč-
nom plagijatu, s obzirom da je, 
kako objašnjava, Lakićević-Đu-
ranović u naučnom radu koristi-
la dijelove specijalističkog rada 
studenta, koji važi za neformal-
nu publikaciju.

“Koleginica je objavila taj na-
učni rad, a ono što ljudi obično 
zaboravljaju jeste da su u na-
učnom svijetu diplomski rado-
vi, specijalistički radovi, pa čak 
i kategorija magistarski rado-
vi neformalne publikacije. Pu-

blikacija postaje naučna 
kad se objavi u ne-

kom naučnom ča-
sopisu, kad prođe 
recenziju i kad u 
pravom smislu 
postane naučna 
publikacija. Ta-
ko da je taj spe-
cijalistički rad 
neformalna pu-

blikacija. Narav-
no, to ne oslobađa 

koleginicu od etičke 
odgovornosti, ali mi 

često govorimo o ter-
minu plagijarizam, a u 
ovom slučaju nije na-

učni plagijarizam. 
Dakle, neko 

nije pre-
pisao 

Na poligonu Krivolak u 
Sjevernoj Makedoniji to-
kom vojne vježbe koja je 
trajala mjesec nije zaga-
đen prostor, odnosno voda, 
vazduh i zemljište, pokaza-
le su dvije odvojene anali-
ze, saopšteno je iz crnogor-
skog Ministarstva odbrane.

Resor na čijem je čelu 
Predrag Bošković je, ka-
ko su kazali, zatražio i do-
bio na upotrebu rezultate 
analiza kontaminacije ko-
je je Ministarstvo odbrane 
Sjeverne Makedonije ura-
dilo za svoje potrebe, povo-
dom međunarodne vježbe 
“Odlučni udar”, koja je za-
vršena u utorak na poligo-
nu Krivolak. 

“Tamo su tokom više od 
mjesec izvedena bojeva ga-
đanja u srazmjeri koju Voj-
ska Crne Gore neće izvesti 
ni tokom desetogodišnjeg 
korištenja prostora na Si-
njajevini. Dvije odvojene 
analize utvrdile su da ne-
ma apsolutno nikakve kon-
taminacije prostora (voda, 
vazduh i zemlja) u perio-
du tokom izvođenja vjež-
be”, kazali su iz Ministar-
stva i naglasili da su na taj 
način opovrgnute sve sum-
nje da bi korištenje prostora 
Sinjajevine moglo izazvati 
bilo kakve negativne eko-
loške posljedice.

Rukovodilac terenske la-
boratorije “Ambikon” profe-
sor Dejan Mirakovski obja-
snio je za makedonske medi-
je da su u saradnji sa mini-
starstvima odbrane i zaštite 
životne sredine i prostornog 
planiranja perimetarski mo-
nitoring postavili na tri lo-
kacije u oblasti Krivolaka, u 
pravcima istog, zapad i jug, 
te da su dobijeni rezultati u 
granicama normale.  

“Monitoring je bio per-
manentan u periodu od 
30. maja do 30. juna. U re-
alnom vremenu mjerila se 
koncentracija suspendova-
nih čvrstih čestica. U skla-
du sa perimetrom ni jedan 
od rezultata nije nadmašio 
dozvoljene norme u toku 
24 sata. U prosjeku se kre-
tala od 20 do 30 mikrogra-

ma po metru kubnom. Isto-
vremeno je na jednoj od lo-
kacija u vojničkom kampu 
bio postavljen i gravime-
trijski sempler, koji služi za 
provjeru hemijskog sasta-
va prašine. Analizirali smo 
sve neorganske elemente 
i nijedan od teškim meta-
la nije van granica dozvo-
ljenog”, kazao je Mirakov-
ski istakavši da je tipična 
prašina u skladu sa geološ-
kim porijeklom u podlozi 
u oblasti Krivolaka, odno-
sno da se u sastavu praši-
ne nalazi ispod dva odsto od 
ukupnog sadržaja metalnih 
komponenti. 

Rezultati dvije pomenute 
studije, poručili su iz Mini-
starstva, biće stavljene na 
uvid javnosti Crne Gore na-
rednih dana.   J.V.Đ.

Istraživanje na temu 
Online nasilje nad ženama 
i djevojkama biće prezen-
tovano danas u Podgorici, 
saopšteno je iz NVO Sigur-
na ženska kuća (SŽK).

Iz SŽK su objasnili da je 
istraživanje javnog mnje-
nja o zastupljenosti onli-
ne nasilja i nasilja posre-
dovanog komunikacionim 
tehnologijama nad djevoj-
kama i ženama sprovede-
no na uzorku od 700 ispita-
nica, reprezentativnom za 
Podgoricu, tokom juna ove 
godine.

„U glavnom gradu još ne 

postoje adekvatni mehaniz-
mi zaštite koji se odnose na 
preventivne i pravne obli-
ke zaštite od online nasilja. 
Brojke govore da je u ze-
mljama EU prosječno jed-
na od deset žena bila žrtva 
nasilja putem interneta, a 
istraživanje pokazuje da je 
situacija slična i kod nas“, 
navodi se u saopštenju.

Kako su objasnili, pro-
blem online nasilja nad že-
nama i djevojkama neop-
hodno je učiniti vidljivim, 
kako građanima/kama, ta-
ko i predstavnicima institu-
cija nadležnih za kreiranje 

javnih politika. 
Istraživanje je dio projek-

ta “Prekinimo vezu online 
nasilja”, koji se sprovodi u 
Podgorici, a podržan je u 
okviru Regionalnog pro-
grama lokalne demokrati-
je na Zapadnom Balkanu 
(ReLOaD).

ReLOad program koji fi-
nansira EU, a sprovodi Pro-
gram Ujedinjenih nacija za 
razvoj, u Crnoj Gori se rea-
lizuje u partnerstvu sa op-
štinama Tivat, Kotor, Nikšić, 
Pljevlja i Podgorica.

Prezentacija će biti odr-
žana u EU info centru. R.D.

 ⌦ Marina Ilić

NA POLIGONU KRIVOLAK 
NIJE BILO ZAGAĐENJA

Podgorica nema mehanizme 
zaštite od online nasilja

Naučni rad profesorice Pravnog fakulteta Bojane Lakićević-Đu-
ranović nije plagijat s obzirom da su njemu korišćeni dijelo-
vi specijalističkog rada koji je u naučnom svijetu neformalna 

publikacija, kazao je DN profesor Vladimir Pešić. Ipak, Pravni fakul-
tet po ovom pitanju, smatra on, treba jasno da se oglasi kako bi se 
sumnje u akademsku zajednicu odagnale.

Sa jedne od vježbi makedonske vojske na Krivolaku

PRAVNI FAKULTET DA JASNO IZNESE STAV O NAVODNOM PREPISIVANJU PROFESORICE

PEŠIĆ: RAD BOJANE LAKIĆEVIĆ 
ĐURANOVIĆ NIJE NAUČNI PLAGIJAT
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